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Návštěva Angely Merkelové v Praze
ČT 1, 20.10.2008, 19:00, pořad: Události

Iveta TOUŠLOVÁ, moderátorka
--------------------
Podle premiéra Mirka Topolánka by Česko do konce roku mělo přijmout Lisabonskou smlouvu. O ní, českém
předsednictví Evropské unii a taky o finanční krizi s ním v Praze jednala německá kancléřka Angela Merkelová. Kromě
něj se ale sešla i s prezidentem Václavem Klausem.

Martin JONÁŠ, redaktor
--------------------
Odstraňování posledních nerovností na české cestě k evropskému předsednictví připomínala návštěva Angely
Merkelové. Česko má v čele Unie stanout už na začátku příštího roku a právě český pohled na evropskou budoucnost
zajímal německou kancléřku nejvíc. Angela Merkelová si do Prahy přijela také pro ujištění, že česká vláda udělá por
přijetí Lisabonské smlouvy vše, co je v jejích silách, a to přesto, že na dokument, který nahradil neúspěšnou evropskou
ústavní smlouvu mají Praha a Berlín velmi odlišný názor.

Angela MERKELOVÁ, německá kancléřka
--------------------
Potřebnost Lisabonské smlouvy se ukazuje i nyní v době finanční krize.

Mirek TOPOLÁNEK, premiér /ODS/
--------------------
Pro mě ta Lisabonská smlouva je velmi těžký kompromis, určitá daň za možnost patřit do určitého civilizačního okruhu.

Martin JONÁŠ, redaktor
--------------------
I tak by ale podle Topolánka měla Česká republika Lisabonskou smlouvu přijmout. Nejlépe ještě před tím, než v lednu
převezme evropské předsednictví.

Mirek TOPOLÁNEK, premiér /ODS/
--------------------
Bylo by velmi komplikované domlouvat s Iry jejich ratifikační proces a podmínky toho procesu a přitom nemít sami
ratifikovanou Lisabonskou smlouvu.

Martin JONÁŠ, redaktor
--------------------
Minulostí jsou údajně také české obavy, že německá strana zareaguje na finanční krizi rozsáhlou státní podporou bank.
Ta by mohla poškodit tržní prostředí v Evropě.

Mirek TOPOLÁNEK, premiér /ODS/
--------------------
Evropská rada toto vyjasnila. Je přesně stanovena metodika Evropské komise, jakým způsobem se státní veřejná
podpora může poskytovat.

Angela MERKELOVÁ, německá kancléřka
--------------------
Každá země musí podpořit svůj bankovní sektor, všichni se ale pohybujeme v rámci evropského práva.

Martin JONÁŠ, redaktor
--------------------
Angela Merkelová navštívila i pražskou Karlovu univerzitu. Se zdejším akademickým prostředím má své zkušenosti. V
Praze byla na třech vědeckých stážích.
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Angela MERKELOVÁ, německá kancléřka
--------------------
Bohužel jenom trošku mluvím česky.

Martin JONÁŠ, redaktor
--------------------
Společný jazyk ale možná těžko hledala německá premiérka a český prezident. Václav Klaus se už v minulosti podivoval,
že vystudovaná fyzička Merkelová věří teorii o člověkem způsobených změnách klimatu. Martin Jonáš, Česká televize.


